

Title (en)

Pivotal grabsupport for disabled persons.

Title (de)

Klappgriff-Vorrichtung für Körperbehinderte.

Title (fr)

Bras support pliable pour personnes handicapées.

Publication

**EP 0497149 A1 19920805 (DE)**

Application

**EP 92100628 A 19920116**

Priority

DE 4103008 A 19910201

Abstract (en)

A pivotable gripping support for disabled persons for installation in sanitary rooms, having a fastener (10) which is to be mounted on a wall and to which an extension arm-type pivotable grip (30), which can be pivoted upwards from an essentially horizontal position of use, is hinged via a joint (16) with a horizontal pivot axis, and having a spring (62) for compensating the pivoting-back moment of the pivotable grip (30) produced by the weight thereof. For easy operability of the pivotable grip (30) and for avoiding changes to the operating forces caused by dirt and wear, the spring used is a gas pressure spring (62) which is arranged in a tube formed by the pivotable grip (30) and whose first abutment (50) is connected to the tube (32) and whose second abutment (70) is connected to the fastener (10). In this case, the pivot axis of the grip joint (16) lies above the line of action of the force of the gas pressure spring, and the gas pressure spring (62) is connected to the second abutment (70) via a second joint (68) with a horizontal axis. <IMAGE>

Abstract (de)

Klappgriff-Vorrichtung für Körperbehinderte zur Installation in Sanitärräumen, mit einer an einer Wand anzubringenden Halterung (10), an der über ein Gelenk (16) mit horizontaler Schwenkachse ein aus einer im wesentlichen horizontalen Benutzungsposition nach oben schwenkbarer, auslegerartiger Klappgriff (30) angelenkt ist, sowie mit einer Feder (62) zur Kompensation des durch das Griffgewicht erzeugten Rückschwenkmoments des Klappgriffs (30), wobei zur leichten Bedienbarkeit des Klappgriffs (30) und zur Vermeidung von durch Verschmutzung und Verschleiß hervorgerufenen Veränderungen der Bedienungskräfte als Feder eine in einem vom Klappgriff (30) gebildeten Rohr angeordnete Gasdruckfeder (62) verwendet wird, deren erstes Widerlager (50) mit dem Rohr (32) und deren zweites Widerlager (70) mit der Halterung (10) verbunden ist; dabei liegt die Schwenkachse des Griffgelenks (16) über der Wirklinie der Gasdruckfederkraft, und die Gasdruckfeder (62) ist über ein zweites Gelenk (68) mit horizontaler Achse mit dem zweiten Widerlager (70) verbunden. <IMAGE>

IPC 1-7

**A47K 17/02**

IPC 8 full level

**A47K 17/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47K 17/024** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] US 4908906 A 19900320 - HANNA EMMANUEL [US]
- [Y] DE 3324170 A1 19850117 - MERKEL GMBH & CO [DE]
- [A] LU 84381 A1 19830413 - MELKER HANDELSONDERNEMING BV [NL]
- [A] CH 547421 A 19740329 - ZUBER RUDOLF
- [A] GB 2005199 A 19790419 - DAIMLER BENZ AG
- [A] US 3405411 A 19681015 - BROWN WILLIAM O
- [AP] FR 2651271 A1 19910301 - LLAZA SA [ES]

Cited by

DE4314532C2

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES FR IT NL

DOCDB simple family (publication)

**DE 4103008 C1 19920319**; DE 59200635 D1 19941124; EP 0497149 A1 19920805; EP 0497149 B1 19941019; ES 2062830 T3 19941216

DOCDB simple family (application)

**DE 4103008 A 19910201**; DE 59200635 T 19920116; EP 92100628 A 19920116; ES 92100628 T 19920116